
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Szanowni Państwo, jest godzina 16, więc uważam, że możemy zaczynać. Bardzo 
serdecznie Państwa witam na I posiedzeniu w tej kadencji Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
Jestem w nowej roli, więc mam nadzieję, że sprostam temu wyzwaniu. Szanowni Państwo, 
chciałem jeszcze raz przywitać członków komisji, zaproszonych gości. Witam panią 
Agnieszkę, która z nami pracuje. I Szanowni Państwo, przejdźmy do przyjęcia porządku 
obrad. Porządek jest krótki na dzisiaj, pięciopunktowy. Czy ktoś z Państwa może ma jakieś 
uwagi do tego porządku? Nie ma. W takim razie porządek uznajemy za przyjęty. Punkt 3 to 
jest zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie złożenia skargi kasacyjnej od wyroku 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 22 kwietnia tego roku, 
stwierdzającego nieważność załącznika do uchwały Rady Miasta Tychy z dnia 27 sierpnia 
2020 roku. Sprawa dotyczy Muzeum Miejskiego, więc oddaję głos pani dyrektor. Proszę 
uprzejmie. Tak, proszę. Taka informacja organizacyjna, jak Państwo nie włączycie 
mikrofonu, to niestety to się nie nagra, więc pomimo tego, że sala jest duża i pewnie nas 
słychać, to bardzo proszę o włączanie mikrofonu.  
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach Aleksandra Matuszczyk 
 
To jest historia, która trwa już kilka lat. W 2020 roku rada miasta zatwierdziła do dziś 
obowiązujący statut Muzeum Miejskiego w Tychach, a te zmiany, o które poprosiliśmy, 
formułując wtedy statut, były spowodowane po pierwsze propozycją ze strony rady muzeum, 
która dotyczyła przede wszystkim wskazania jako dominanty działalności muzeum 
polegającej na tym, że oprócz tradycyjnie rozumianych muzealiów, gromadzimy również 
artefakty dotyczące architektury i urbanistyki. Jest obowiązkiem naszym uzgadniać statut  
z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego. I wszystkie te czynności zanim jakby 
przedstawiliśmy radzie miasta ten statut, oczywiście wszystkie te uzgodnienia zostały 
poczynione. Statut zaczął obowiązywać dwa tygodnie po podjęciu tej uchwały przez radę 
miasta 20 sierpnia 2020 roku. I w listopadzie 2021 roku wojewoda zaskarżył treść tego 
statutu i sprawa toczyła się pomiędzy Wojewódzkim Sądem Administracyjnym, którego 
organem jest... Znaczy tę skargę wnosi wojewoda za pomocą Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego. Miasto powołało pełnomocnika reprezentującego miasto w osobie 
prawniczki wyspecjalizowanej w obszarze i muzealnictwa, i jakby dedykowanej temu 
tematowi. Intencją prawniczki było oddalenie tej skargi. To się wydarzyło. Niemniej jednak 
wojewoda po raz kolejny zaskarżył ten statut, który trafił finalnie do Naczelnego Sądu 
Administracyjnego, który znowu tę skargę oddalił, odesłał z powrotem do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego i Wojewódzki Sąd Administracyjny ponownie, mówimy już o roku 
2024, częściowo argumenty Naczelnego Sądu Administracyjnego wziął pod uwagę,  
a częściowo nie. I w tej chwili jesteśmy w przeddzień uchwały, która ma polegać na tym, iż 
składamy kasację tego wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, a żeby to zrobić 
potrzebna jest po prostu uchwała. To są działania, które składają się z 11 punktów od roku 
2020 do roku 2024. Niemniej nasza argumentacja przede wszystkim cały czas opiera się na 
tym, że projekt statutu był uzgadniany z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 
czyli dla nas tak naprawdę organem [?]. Dotyczy tego, czy katalogi dotyczące zarówno 
zbiorów muzealnych, jak i ustaw w oparciu o które działa muzeum mogą być otwarte. Czyli 
czy może się tam pojawiać taka kategoria, że muzeum działa w oparciu o między innymi 
następujące ustawy albo też, czy muzeum może gromadzić między innymi, czyli to pole, czy 
może pozostać w dokumencie takim jak statut otwarty. My stoimy na stanowisku, że tak, 
biorąc za wzór uzgodnienie z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego, a te 
poszczególne instancje sądu mają zdania odrębne. Niemniej jednak, będziemy wnosić 
ponownie o kasację.  
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Rozumiem, że chodzi o to między innymi. 
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach Aleksandra Matuszczyk 
 
Tak. 
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
A ten statut obowiązuje, tak?  
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach Aleksandra Matuszczyk 
 
Tak. [niezrozumiałe]  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dobrze. Szanowni Państwo, czy są pytania? Proszę bardzo.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Ja mam takie pytanie. Gdyby mogła pani dopowiedzieć, znaczy odpowiedzieć na tą kwestię 
odnośnie tego, co się stanie, jeżeli my tą sprawę przegramy? Jak to de facto wpłynie na 
pracę?  
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach Aleksandra Matuszczyk 
 
Wydaje mi się, że takiej sprawy się nie przegrywa, to znaczy toczy się ją do wyczerpania  
z jednej strony, to jest raczej kompetencja rady miasta. Z drugiej strony oczywiście treść 
statutu możemy poddać modyfikacji, jeżeli finalnie uznamy wszystkie argumenty sądu, tak? 
Oczywiście zupełnie niezależnie mamy zamiar również wystosować pismo do Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego, mówiąc o tym, że sądy bardzo różnie interpretują ten 
wzór, który jest umieszczony na stronie internetowej Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego. To nie jest sytuacja na pewno zero jedynkowa. 
 
Radny Łukasz Drob  
 
Jeszcze raz może to powiem. Jeżeli chodzi o tą kwestię, chodziło mi bardziej o to, jeżeli 
wynik będzie taki, jak jest obecnie, czyli nawet ta skarga, znaczy ta nasza uchwała nic nie 
da. To w jaki sposób to wpłynie na funkcjonowanie? Czy musicie się wycofać z jakichś 
projektów?  
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach Aleksandra Matuszczyk 
 
Do czasu ostatecznego rozstrzygnięcia, działamy w oparciu o obowiązujący statut z roku 
2020.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Panu radnemu chodzi o to, że jeżeli NSA nie uzna naszych racji, czy to wpłynie na 
funkcjonowanie muzeum? Czy na przykład z jakiejś działalności będziecie się musieli 
wycofać?  
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Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach Aleksandra Matuszczyk 
 
Mam nadzieję, że nie. Ta kwestia też pokazuje nam te poszczególne interpretacje instancji 
sądowych, i Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i Naczelnego Sądu Administracyjnego. 
Wskazują one na to, że język jest niebywale giętki. Tak naprawdę ta dyskusja, ona dotyczy 
sposobu, dotyczy słów. Ponieważ pracujemy w języku polskim i język jest również 
przedmiotem naszego działania, jesteśmy w stanie, jeżeli dojdzie do takiej sytuacji, w której 
będziemy musieli ten statut poddać modyfikacji, to na pewno to nie są jakby podstawowe 
wartości dotyczące działalności instytucji, tak? Bo jakby kategoria w szczególności albo 
między innymi, a tego dotyczą podstawowe zarzuty oraz dotyczą zarzutu pozyskiwania 
środków na działalność z innych źródeł. I to jest dyskutowane, tak, co to znaczy innych 
źródeł, oprócz tych, które są wymienione wyżej? Jesteśmy w stanie ująć to w taki 
rzeczownikowo czasownikowy tryb, w którym nie będzie tych kategorii otwartych. A potem, 
kiedy by na przykład przyszło nam do głowy poszerzać pole działalności, wystąpić ponownie 
o zmianę statutu, ale to nie jest dokument, który chętnie jesteśmy zmieniać co kilka lat. To, 
że to się tak długo ciągnie nie jest naszą intencją.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dobrze, bardzo dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Jeżeli nie ma pytań, to przejdźmy do 
głosowania. Kto z Państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? 1 głos przeciw? 2 wstrzymujące, tak? 1, okej. Dziękuję bardzo. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski, punkt 4. Kilka takich organizacyjnych, Szanowni Państwo, 
informacji. Po pierwsze. Uczulano nas tutaj, żeby Państwu przekazać, żebyśmy bardzo 
uważali na przepisy związane z RODO. Jeżeli będzie taka sytuacja, że będziemy 
procedować jakąś uchwałę albo jakiś inny dokument, gdzie będą dane osobowe, ponieważ 
te spotkania, te posiedzenia są nagrywane, później każdy może odsłuchać w Internecie, 
więc żeby raczej nie używać tych danych osobowych i mówić na przykład wnioskodawca, 
skarżący, tego typu zamienników używać. Druga rzecz. Posiedzenia komisji. Odbyło się 
kilka dni temu spotkanie prezydium rady z przewodniczącymi komisji i ustaliliśmy w jakie dni 
przed sesją będą się odbywać posiedzenia poszczególnych komisji. Komisja, której 
jesteśmy członkami będzie miała posiedzenie zawsze w środę przed sesją, czyli dzień przed 
sesją. I tematem następnego posiedzenia, które będzie 19 czerwca, będzie zaopiniowanie 
sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2023. Natomiast w sierpniu, kiedy się spotkamy 
już w drugim półroczu, przyjmiemy plan pracy na drugie półrocze tego roku. To z mojej 
strony tyle. Jeżeli są jakieś inne sprawy bieżące, to bardzo proszę.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Ja mam taką propozycję odnośnie tego problemu, który mamy w mieście. Chodzi mi tutaj  
o kwestię dostępności boisk sportowych w tych obiektach, gdzie jest możliwość włączenia 
oświetlenia. Chodzi o to, że dużo obiektów ma możliwość oświetlania w porze nocnej 
obiektów, ale niestety jest bardzo słabo z tą dostępnością, jeżeli chodzi o możliwości takie, 
żeby rzeczywiście to włączyć. W związku z powyższym, uważam, że powinniśmy 
przygotować taką informację odnośnie tych obiektów, które wyposażone są w oświetlenie, 
chodzi mi tutaj o boiska wielofunkcyjne. Jakie mamy możliwości, żeby rzeczywiście to 
oświetlenie było udostępnione dla mieszkańców w tym okresie do godziny 22?  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Panie Radny, czy to jest wniosek, czy to jest propozycja do przedyskutowania w planie 
pracy? Być może byśmy to przyjęli w sierpniu jako jeden z punktów w planie pracy na 
kolejne półrocze.  
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Radny Łukasz Drob 
 
Okej. Jeżeli chodzi o tą kwestię możemy to ująć. Chodzi o kwestię przygotowania informacji 
na temat tego jakie mamy zasoby odnośnie boisk, możliwości tego oświetlenia w tym 
okresie i możliwości dostępności tego dla mieszkańców, jeżeli chodzi o użytkowanie. Czyli 
możemy to spokojnie jako punkt użyć. Nie musi to być obecnie. 
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
  
Proszę bardzo.  
 
Radny Krzysztof Król 
 
Taka prośba, żeby poprosić dyrektora Staniczka, żeby przychodził też na nasze komisje.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Nie ma problemu. Pan dyrektor Staniczek jest na urlopie, z tego co wiem. Pewnie dlatego go 
nie ma dzisiaj z nami. Zaprosimy pana dyrektora. Proszę bardzo.  
 
Radna Barbara Konieczna 
 
Ja mam pytanie do pana radnego. Czy pan ma konkretnie jakieś na myśli obiekty?  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Już mówię, chodzi mi tutaj o boisko na ulicy Borowej, boisko na ulicy Wejchertów, na ulicy 
Sportowej. W każdym z tych obiektów jest możliwość włączenia oświecenia. Nasi 
mieszkańcy grają w ciemnościach. więc wydaje mi się, że gdy umożliwimy im to choćby  
w taki sposób, że można zrobić włączniki czasowe dla tych obiektów, że nie musi to być 
zarządzane jakoś zewnętrznie, po prostu chciałbym też poznać to jakie mamy możliwości, 
czy w jaki sposób zarządzane są te obiekty, żeby można było dostosować możliwość 
włączenia tego konkretnie przez mieszkańców, którzy mogli korzystać do 22 z tych obiektów 
przy oświetleniu.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dobrze, mamy posiedzenie za miesiąc, zaprosimy pana dyrektora, przedyskutujemy ten 
temat. Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, nie widzę zgłoszeń do dalszej dyskusji.  
W związku z tym, punkt 5. Zamknięcie posiedzenia. Bardzo Państwu dziękuję za to 
pierwsze, sprawne, szybkie posiedzenie i do zobaczenia za miesiąc. Dziękuję. 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=505449

Data wygenerowania dokumentu: 2024-11-21 21:45:25

http://www.tcpdf.org

